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§ 1 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Anmälningar KSAU 2015-02-17 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

CIVSAM-Nätverket, 18 mars  
Hot och våld mot förtroendevalda, Sthlm 
26 maj 

 

Demokratidagen 2015, 14 april + följebrev  
Regional samverkanskurs 28 sept- 1okt  
Basjuridik för förtroendevalda, Sthlm 12 
mars 

 

Utbildningsstöd till förtroendevalda, SKL  

Rapporter 
 

Rapportering enligt 16 kap 6 f-h § SoL och 
28 f-g §§ LSS av ej verkställda beslut enligt 
4 kap 1 § SoL och 9 § LSS – per sista 
december 2014 

Socialnämnden/Sidrah Schaider 
 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 14:33 Information patientlagen  
Cirkulär 14:59 Budgetförutsättningar 14-18  
Cirkulär 14:59 bilaga  
Cirkulär 14:60 Ök om bestämmelser för 
studentmedarbetare 

 

Cirkulär 15:02 Utjämningssystem 2015  
Cirkulär 15:04 Övergång av verksamhet  
Cirkulär 15:04 bilaga  
Cirkulär 15:05 Dom ang avskedad 
ambulanssjuksköterska 

 

Cirkulär 15:06 Riktlinjer om AKAP-KL  
Överenskommelse om stärkt 
innovationsförmåga + följebrev 

SKL 

Överenskommelse om psykisk ohälsa SKL 
Överenskommelse om evidensbaserad 
praktik - följebrev 

SKL 
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Övrigt 
 

Nacka Energi Avstamp aplan Johanna Magnusson, Controller 
Nacka Energi Final IK rapport NEAB och 
NEFAB 

Johanna Magnusson, Controller 

Nacka Energi Försäljning Styrelseprotokoll Johanna Magnusson, Controller 
Nacka Energi Lekmannarev OH2 Johanna Magnusson, Controller 
Nacka Energi Lekmannarevisorernas 
rapport 

Johanna Magnusson, Controller 

Nacka Energi Styrelseprotokoll  Johanna Magnusson, Controller 
KSL - Rekommendation att publicera 
datamängder som öppna data - remiss 

Mats Bohman, Administrativ direktör 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
protokoll 150130 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
meddelande om justering 

 

Föreningsrådet i Älta, protokoll 141111  
AB Vårljus, protokoll 141203  
Mälardalsrådet, kallelse till Rådsmöte 
150508 

 

Begäran om avtalsförhandling Anneli Sagnélius, Kommunjurist 

Cirkulerar på sammanträdet 
 

Ansökan om förordnande som 
vigselförrättare 

Länsstyrelsen Stockholm 

Yttrande vigselförrättare Helena Meier, Stadsjurist 
Brev från Älgö Fastighetsägarförening  
Svar till Älgö Fastighetsägarförening Gunilla Grudevall Sten, Kommunalråd 
Rapport från SKL: Öppna jämförelser 
Energi och klimat 2014 

 

Rapport från SKL: Ekonomirapporten, 
december 2014 

 

Förordnande som vigselförrättare från 
Länsstyrelsen 

 

 
- - - - - 
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§ 2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Delegationsbeslut KSAU 2015-02-17 

Ärende Beslutsfattare 
Beslutsdelegation ansvar 201xx 
KFKS 2015/15-002 

Fastighetsdirektören Jenny Asmundsson 

Beslutsattestanter och ersättare för 
balanskonton år 2015 
KFKS 2013/679-043 

Stadsdirektör Lena Dahlstedt 

Beslutsattestanter 2015 ansvar 20063 
KFKS 2013/679-043 

Personaldirektör Elisabeth Carle 

Beslutsattestanter 2015 ansvar 20070 
KFKS 2013/679-043 

Kommunikationsdirektör Ann-Sofie 
Mårtensson 

Beslutsattestanter 2015 ansvar 20035, 40, 
41, 80, 81 och 27100 
KFKS 2013/679-043 

Administrativ direktör Mats Bohman 

Beslutsattestanter 2015 ansvar 20015 och 
20050 
KFKS 2013/679-043 

Strategi- och förnyelsedirektör Klara 
Palmberg Broryd 

Beslutsattestanter och ersättare 2015 
ansvar 21xxx 
KFKS 2015/15-002 

Social- och äldredirektör Anders 
Fredriksson 

 
- - - - - 
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§ 3 KFKS 2015/48-040 

Förslag till förändrad inkomstutjämning för kommuner 
och landsting 
Yttrande till Regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen och antar stadsledningskontorets förslag till 
remissvar apropå finansdepartementets promemoria (Fi 2015/379) Ändrad inkomstutjämning 
för kommuner och landsting, med följande tillägg (kursiv text). 
 
I yttrandets andra stycke:  
… utjämningssystem som gör det lönsamt att investera i tillväxt av stor betydelse ”för hela 
landet. När det byggs nytt i Nacka skapas jobb också i andra delar av landet. Företag i t ex Östersund, 
Vetlanda och Söderhamn levererar byggmaterial och kompetens till de nya bostäderna i Nacka. Bästa 
sättet att skapa nya riktiga jobb i hela landet är därför att bejaka tillväxten i bl a Nacka, inte att 
försvåra tillväxten.”  
 
I yttrandets fjärde stycke:  
… ska delfinansieras av kommunen. ”För att klara åtagandet måste kommunen dessutom finansiera 
en överdäckning av delar av Värmdöleden (väg 222) och delfinansiera en ny bussterminal vid Forum.”  
 

Ärende 
Finansdepartementet har i en promemoria föreslagit förändringar i systemet för 
kommunalekonomisk utjämning. Förslaget innebär att inkomstutjämningen höjs från 
januari 2016 för de kommuner och landsting som betalar avgift. Nacka kommun betalar 
avgift och förändringen skulle innebära en avgiftsökning på 841 kronor per invånare, vilket 
motsvarar drygt 80 miljoner kronor per år. Nacka kommun har i tidigare yttranden till 
regeringen apropå förändringar i utjämningssystemet framfört synpunkten att systemet i 
högre grad ska ge incitament till tillväxt. Det nu liggande förslaget går i helt motsatt riktning 
och genomförs det blir det istället en bromskloss i den fas av stark expansion som Nacka 
kommun står inför. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 februari 2015 
Förslag till yttrande 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), 
Sidney Holm (MP) och Monica Brohede Tellström (FP), bifall till stadsledningskontorets 
förslag till yttrande med följande tillägg (kursiv text). 
 
I yttrandets andra stycke:  
… utjämningssystem som gör det lönsamt att investera i tillväxt av stor betydelse ”för hela 
landet. När det byggs nytt i Nacka skapas jobb också i andra delar av landet. Företag i t ex Östersund, 
Vetlanda och Söderhamn levererar byggmaterial och kompetens till de nya bostäderna i Nacka. Bästa 
sättet att skapa nya riktiga jobb i hela landet är därför att bejaka tillväxten i bl a Nacka, inte att 
försvåra tillväxten.”  
 
I yttrandets fjärde stycket.  
… ska delfinansieras av kommunen. ”För att klara åtagandet måste kommunen dessutom finansiera 
en överdäckning av delar av Värmdöleden (väg 222) och delfinansiera en ny bussterminal vid Forum.”  
 
Khashayar Farmanbar(S) yrkade att arbetsutskottet skulle anta yttrande enligt bilaga 1 till 
protokollet.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus tilläggsyrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Moderaterna står entydigt på Nackabornas sida och avvisar bestämt S-MP-regeringens 
förslag om skärpt skatteutjämning. Vi ser förslaget som en extra beskattning av tillväxt och 
fientligt mot Stockholmsregionen. För Nackas del, som har den kanske kraftigaste 
tillväxten i landet, innebär det att ytterligare 80 Mkr årligen ska omfördelas till andra 
kommuner utöver de 350 Mkr om redan idag går iväg till andra kommuner. 
Stockholmsregionen förlorar sammantaget 867 Mkr.  
 
I remissvaret utvecklar vi skälen för att säga nej till regeringens förslag och påtalar att man 
också måste ta hänsyn till att tillväxt kostar. Utöver detta vill vi lyfta fram att de 80 Mkr 
som S-MP ytterligare vill ta från Nacka är betydligt mer än vad Nacka ska bidra med till 
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tunnelbaneutbyggnaden. Det är en summa som de partier som nu står bakom den skärpta 
skatteutjämningen kritiserat för att vara allt för hög trots att vi med den medfinansieringen 
faktiskt får något för pengarna – tunnelbana och bättre framkomlighet för Nackaborna. 
Det föreliggande förslaget om skärpt skatteutjämning får vi inte något för alls. De som 
främst gynnas är Göteborg och Malmö som får ytterligare 60 resp 35 Mkr.  
 
Det förslag S i Nacka presenterade på dagens sammanträde innebär att Nacka ”bara” skulle 
förlora 75 Mkr, inte 80. Det är minst sagt förvånande hur undfallande de är mot regeringen 
och inte tar parti för sina kommuninvånare i Nacka. Överallt i landet torde det vara 
självklart att man som förtroendevald står upp för sina medborgare, men tydligen inte 
bland Nackas socialdemokrater.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet de grönas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Generellt är inkomstutjämningen mellan kommuner bra och nödvändig. Man har dock 
inte i inkomstutjämningen tagit hänsyn till de stora kostnader snabbväxande kommuner 
som Nacka har. Nacka kommun har tagit på sig ett stort samhällsansvar de kommande 
åren vad gäller bostadsbyggande och tillhörande infrastruktur. Vi är medfinansiärer till en 
statlig bro och en regional tunnelbaneutbyggnad. Att dessutom betala in pengar till den 
kommunala inkomstutjämningen blir hämmande för utvecklingen i kommunen.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Förslaget till ny inkomstutjämning mellan kommuner och landsting är både olyckligt och 
olämpligt. Vi i Centerpartiet förstår syftet, men det skulle slå hårt på Nacka kommun (och 
ett fåtal andra kommuner i Stockholms län och i Skåne). Enligt förslaget ska Nacka bli av 
med skattepengar motsvarande 841 kronor per invånare. Det betyder att förändringen, fullt 
genomförd, dränerar Nacka kommun på drygt 80 miljoner kronor per år. Det är pengar 
som vi verkligen behöver i det expansiva läge kommunen nu befinner sig i. Nacka kommer 
under de närmaste 15 åren att bygga upp mot 20.000 nya bostäder och på så sätt lämnar vi 
vårt bidrag till att lösa en svår bostadsbrist. Nacka tar faktiskt i det avseendet på sig ett 
nationellt ansvar. Att vi då skulle straffas för att det råkar bo några höginkomsttagare i 
kommunen är inte rimligt. Det är INTE Nacka kommun som har gott om pengar! 
 
Genomförs denna ändring i skatteutjämningen så blir det de kommuner som har hög 
tillväxt som får betala. Faktum är att Sverige som nation inte alls vinner på att straffa de 
kommuner och regioner som skapar tillväxt och nya jobb. Nya jobb i Nacka ger också nya 
jobb ute i landet i andra kommuner t.ex. där industrier finns som levererar till byggbolagen 
när de bygger nya bostäder i Nacka. Det ger också jobb i Luleå, Östersund, Vetlanda, 
Gotland mfl. 
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Vi i Centerpartiet har full förståelse för de kommuner ute i landet som har det svårt med 
arbetslöshet, utflyttning och sociala utmaningar av olika slag. Men det kan inte vara 
tillväxtkommuner i Stockholms län och Skåne som ska ansvara för det. Det måste så klart 
vara en statlig angelägenhet att se till att hela landet fungerar och mår bra. Det ansvaret 
måste staten bli bättre på att ta. Regeringen har ett arbete att göra där.”  
 
- - - - - 
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§ 4 KFKS 2014/251-007 

Revisionsrapport 5 år 2014 Granskning av intern kontroll 
kopplat till räkenskaperna 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 5 2014 – Granskning av intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 
 

Ärende 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun genomfört en 
granskning av intern kontroll kopplat till räkenskaperna. EY har inte hittat några väsentliga 
brister i sin granskning. Revisorerna har identifierat några utvecklingsområden där de 
rekommenderar att den interna kontrollen förstärks: 
 

 Löner inkl pensioner 
 Materiella anläggningstillgångar 
 Ledningsnära/förtroendekänsliga kostnader 

 
Syftet med granskningen har varit att bedöma status på det åtgärdsarbete som bedrivs av 
kommunen i syfte att förbättra rutiner för internkontroll. Revisorerna noterar med 
tillfredsställelse att flera av de rekommendationer som lämnats under flera år har åtgärdats. 
 
Stadsledningskontoret redovisar att förbättringar har gjorts och görs i linje med det som 
revisorerna rekommenderar och föreslår. Det gäller samtliga rekommendationer och 
förslag.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 januari 2015 
Förslag till yttrande till revisorerna 
Revisionsskrivelse 
Revisionsrapport 5/2014 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 5 KFKS 2014/251-007 

Revisionsrapport 6 år 2014 Uppföljning av tidigare 
granskningar 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 6 2014 – Uppföljning av tidigare granskningar.  
 

Ärende 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun genomfört en 
uppföljning av 2 tidigare gjorda granskningar avseende informationssäkerhet och ekonomi- 
och verksamhetsstyrning inom den egna produktionen. De konstaterar i rapporten att 
kommunstyrelsen inom många områden genomfört de åtgärder som rekommenderats. Det 
är också positivt att kommunstyrelsen genomför ett omfattande utvecklingsarbete för att 
tydliggöra styrning och ledning av verksamheten. Samtliga områden har dock inte åtgärdats 
varför revisorerna vill lyfta följande områden: 
 
Resultat från uppföljning av Informationssäkerhetsgranskningen: 
 

 Inom IT-området är ansvaret decentraliserat i organisationen avseende inköp av 
IT-utrustning och det är viktigt att kompetens finns ute i dessa frågor. Detta för att 
minimera merkostnader för att utrustning inte är kompatibel samt att avvikelser 
avseende IT-säkerhet uppstår. 

 
 Kommunstyrelsen bör årligen sammanställa en konsoliderad kostnadsuppföljning 

för de samlade IT-verksamheterna. 
 

 Eftersom IT är verksamhetskritiskt för kommunens samtliga verksamheter och 
utgör en stor kostnadspost och bör frågor som rör konkurrensutsättning eller ej 
behöver beslutas av fullmäktige. 

 
Resultat från uppföljningen av styrningen i den egna produktionen: 

 Skapa klarhet i ägaruppdrag och ansvar för drift av produktionsverksamheten. 
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 Säkerställa att det genom den nya controllerenheten sker en kvalitetsförbättring av 
styr- och uppföljningsprocessen och att ekonomistyrningen blir mer proaktiv. 

  
Syftet med uppföljningen har varit att granska de åtgärder som vidtagits inom identifierade 
förbättringsområden samt vilka resultat som uppnåtts.  
 
Stadsledningskontoret redovisar i yttrandet sin syn inom IT–området och redovisar de 
förbättringar som har genomförts. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 januari 2015 
Förslag till yttrande till revisorerna 
Revisionsskrivelse 
Revisionsrapport 6/2014 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att yttrandet till kommunfullmäktiges revisorer 
kompletteras med ansats på att definiera den obesvarade frågan ”Dock kvarstår fortfarande 
frågan om vad som är en IT-kostnad och inte.” 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 6 KFKS 2015/99-013 

Medborgarundersökning 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Resultatet av medborgarundersökningen hösten 2014 visar att medborgarnas nöjdhet inom 
de flesta områden ligger på fortsatt höga nivåer, i jämförelse med andra kommuner. 
Nöjdheten med hur kommunen sköter sina verksamheter har ökat sedan 2013. Förskolan, 
grund- och gymnasieskolan fortsätter vara områden där medborgarna har en mycket hög 
nöjdhet, i jämförelse med andra kommuner. Sett över tid har resultaten förbättrats inom 
områdena miljöarbete, stöd till utsatta, äldreomsorg och gator och vägar. Tillgången till 
återvinningscentraler är ett av få områden där nöjdheten bland medborgarna understiger 
snittet för andra kommuner. I likhet med de flesta andra kommuner får Nacka lägst betyg 
när det gäller påverkan. Medborgarundersökningen i Nacka görs varje höst och genomförs 
av Statistiska centralbyrån. 
 

Handlingar i ärendet 
Ekonomienhetens tjänsteskrivelse den 29 januari 2015 
Tabeller och diagram 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med ekonomienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 7 KFKS 2013/182-040 

Bokslut för naturreservatsnämnden år 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer naturreservatsnämndens bokslut för år 2014. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att överskottet om 0,7 miljoner 
kronor överförs till natur- och trafiknämnden år 2015, för att arbete med nya naturreservat. 
 

Ärende 
Naturreservatsnämnden upphörde den 31 december 2014. Det är därför kommunstyrelsen 
som tar ställning till dess bokslut.  
 
Naturreservatsnämnden redovisar ett positivt resultat med 0,7 miljoner kronor av en 
nettobudget på 13,2 miljoner kronor som beror på att medel för att kunna föreslå nya 
naturreservat inte tagits i anspråk. 
 
Under året har naturreservaten Trollsjön och Svärdsö inrättats. Arbetet återupptogs med 
Skarpnäs där förslag till inrättande beräknas föreligga under våren 2015. Efter återremiss i 
fullmäktige i november har förslag till inrättande av naturreservat i Skuruparken 
kompletterats och nytt förslag beräknas bli behandlat i fullmäktige i början på 2015.    
 
Nackas största fladdermusholk finns numera i gammalt igenbyggt båtskjul i naturreservatet 
Gärdesudden och en fågelskådarplats har anlagts vid Tollare träsk. Återställande efter 
sommarens skyfall har prioriterats vilket i viss mån har tagit resurser från de planerade 
åtgärderna som förskjuts till 2015. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 februari 2015 
Verksamhetsresultat, uppföljning av strategiska mål och nyckeltal 
Specifikation av naturreservatsnämndens kostnader 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 8 KFKS 2013/182-040 

Tekniska nämndens årsbokslut 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut för tekniska nämnden för 2014 och överlämnar det 
till kommunfullmäktige. 
 

Ärende 
Tekniska nämnden upphörde den 31 december 2014. Det är därför kommunstyrelsen som 
tar ställning till dess bokslut.  
 
Tekniska nämnden ansvarade för att utveckla och värna Nackabornas livsmiljö. I 
nämndens ansvar ingick att invånarna skulle kunna förvänta sig en välskött utemiljö, rent 
vatten och en god framkomlighet. 
 

Vädret är en faktor som alltid påverkar både investeringsprojekt och driften av Nackas 
gator, vägar, parker, och VA. Insatserna varierar därför från år till år och så även det 
ekonomiska resultatet jämfört med budget. Vintern 2013/2014 var mild jämfört med 
tidigare år, men flera regnoväder under sensommaren 2014 orsakade översvämningar.  
 
I SCB:s årliga medborgarundersökning får skötseln av gator, vägar och gång- och 
cykelvägar ännu högre betyg än tidigare år och ligger i topp. Liksom tidigare år är ett 
förbättringsområde tillgängligheten till återvinningslösningar, där flera projekt pågår. Ett 
exempel är utbyggnaden av Österviks återvinningscentral, som blir dubbelt så stor och med 
fler och bättre möjligheter att sortera sitt avfall. Återvinningscentralen i Skuru kommer att 
vara kvar till slutet av 2016.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 31 december 2014 
Måluppfyllelse med nyckeltal 
Ekonomisk uppföljning 
Investeringsredovisning 
Resultat- och balansräkning för VA-verket 
Stickprovsanalys 
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet de grönas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Avfallsverksamheten redovisar för året ett underskott om ca 5,5 mnkr mot budget. 
Orsaken är i huvudsak att fler kunder än tidigare bedömt, börjat sortera ut sitt matavfall. 
En ökad insamling vid våra återvinningscentraler ger också ökade kostnader. Detta är i 
grunden positivt men kräver en justering av avfallstaxan för att kunna bejaka den positiva 
trenden.” 
 
- - - - - 
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§ 9 KFKS 2013/182-040 

Social- och äldrenämndens årsbokslut 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut för social- och äldrenämnden för 2014 och 
överlämnar det till kommunfullmäktige. 
 

Ärende 
Social- och äldrenämnden upphörde den 31 december 2014. Det är därför 
kommunstyrelsen som tar ställning till dess bokslut.  
 
Nacka kommun har bra resultat överlag för alla verksamheter inom social- och 
äldrenämndens ansvarsområde. Kund- och brukarundersökningar som kommunen själv 
låtit göra och undersökningar från SCB med flera visar på mycket goda resultat för alla 
verksamhetsområden. Det gäller både utförandet av tjänsterna och den 
myndighetsutövning som utförs. 
 
Det ekonomiska utfallet blev en negativ avvikelse jämfört med budget på 37,9 miljoner 
kronor. Underskottet beror främst på att antalet personer i behov av stöd har ökat kraftigt 
inom såväl individ- och familjeomsorgen som området funktionsnedsättning. 
Socialnämnden och äldrenämnden kommer under 2015 att ha ett starkt fokus på att få en 
ekonomi i balans. 
 
Stadsdirektör Lena Dahlstedt informerade om att det uppdrag om genomlysning av SÄN:s 
ekonomi som KSAU gav i oktober 2014 kommer att avrapporteras till arbetsutskottet den 
24 mars 2015. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 februari 2015 
Bokslut: T3: 2014 (i siffror) 
Bokslut: Målstyrning; Operativa mål IFO barn och unga T3:2014 
Bokslut: Målstyrning; Operativa funktionsnedsättning T3:2014 
Bokslut: Målstyrning; Operativa mål IFO vuxen T3:2014 
Bokslut: Målstyrning; Operativa mål äldre T3:2014 
Socialnämnden: Utfall 2014 och ekonomiska förutsättningar 2015 
Äldrenämnden: Utfall 2014 och ekonomiska förutsättningar 2015 
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottgrupp. 
 
”Det är oroande att alltfler hamnar i behov av stöd inom social- och äldrenämndens 
område. En del av siffrorna kan säkerligen förklaras med det kraftigt ökade antalet 
utförsäkrade till följd av den borgerliga regeringen misslyckade politik. Det finns onekligen 
fler orsaker till att fler människor hamnar i situationer där stöd behövs. Som lösning nämns 
att vi ska jobba mer med kostnadsbesparing. Vi reagerar på att detta skulle vara ett 
effektiviseringsproblem som ska sparas bort. När människor behöver hjälp ska vi bistå med 
den hjälpen så att de så fort som möjligt kan hitta tillbaka till ett gott liv med arbete och 
livskvalitet. Samtidigt bör vi öka våra ambitioner när det gäller det förebyggande arbetet. 
Inget av dessa kan och ska beskrivas så syniskt som ett ”effektiviseringsproblem” som ska 
åtgärdas. Bland förebyggande arbeten nämns 90+gympan. Det är en bra åtgärd. Dock finns 
det ett ännu större behov att understödja arbetet med hälsobringande och förebyggande 
gympa för ålderskategorierna 60-70 åringar.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet de grönas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Underskottet i social- och äldrenämnden beror främst på att antalet personer i behov av 
stöd har ökat kraftigt inom såväl individ- och familjeomsorgen som området 
funktionsnedsättning. I tjänsteskrivelsen står skrivet att Socialnämnden och äldrenämnden 
kommer under 2015 att ha ett starkt fokus på att få en ekonomi i balans. Att hålla sig inom 
budgetramarna ska väl alltid ha hög prioritet, här behövs ytterligare åtgärder. Om det är en 
kraftig ökning av antalet som behöver stöd, bör man först ta reda på orsaken och om det 
går vidta förebyggande åtgärder. Är det en permanent förändring kan krävas ytterligare 
budgetanslag.”    
 
- - - - - 
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§ 10 KFKS 2013/182-040 

Årsbokslut kommunstyrelsen 
Muntlig information 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens controller Johanna Magnusson och controller Lisa Ståhlberg 
redogjorde för kommunstyrelsens årsbokslut. 
 
Kommunstyrelsens måluppfyllelse är överlag god. Tjänster som finansieras av kommunen 
har god kvalitet och medborgarna upplever en hög grad av valfrihet. Nacka är en attraktiv 
arbetsgivare med kompetenta, stolta och motiverade medarbetare. Bedömningen är att 
ekonomin är långsiktigt hållbar.  
 
Medborgarnas förtroende för kommunen och nöjdheten med information och sina 
möjligheter att påverka är ett utvecklingsområde för kommunstyrelsen. 
 
Det utfall som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar förutom 
kommunstyrelsen även budgetområdena kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, 
stödenheter, myndighets- och huvudmannaenheter och den kommunala produktionen av 
välfärdstjänster. Totalt blir det ett negativt utfall på 841 miljoner kronor för 2014. Utfallet 
är belastat med kostnader på 850 miljoner för tunnelbanan. Resultatet exklusive 
tunnelbanan uppgår till knappt 9 miljoner kronor. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 11 KFKS 2015/92-103 

Verksamhetsberättelse 2014 för kommunstyrelsens 
brottsförebyggande råd med lokala trygg- och 
säkerhetsråd 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar verksamhetsberättelsen 2014 för kommunstyrelsens 
brottsförebyggande råd med lokala trygg- och säkerhetsråd till protokollet. 
 

Ärende 
Inom trygg- och säkerområdet fanns till utgången av mandatperioden 2014 dels ett 
kommungemensamt brottsförebyggande råd (BRÅ), dels fyra lokala trygg- och säkerråd 
(TRÅ). 
 
Verksamhetsåret 2014 startade med en gemensam uppstart då statistik och information 
presenterades för alla TRÅ och BRÅ. Utifrån denna arbetade sedan respektive råd fram de 
prioriterade områden de ville arbeta med 2014. De lokala TRÅna tog varje år fram en 
handlingsplan, prioriterade områden eller teman enligt vilken arbetet i rådet skulle bedrivas. 
Förebygga alkohol- och drogkonsumtion finns med som tema i alla TRÅ, några andra 
gemensamma teman var psykisk ohälsa, samverkan med köpcentra och fritidsmöjligheter.  
 
Den nya nämndorganisationen beslutades  2014-11-24. Den innebär att brottsförebyggande 
rådet blir kvar men att de lokala trygg- och säkerråden togs bort i nuvarande form. De 
lokala TRÅ menar att även forsättningsvis behövs samverkan med lokalsamhällena kring 
trygg och säkerhetsfrågor. Former måste utvecklas för att hantera såväl dagsaktuella som 
mer långsiktiga frågor. 
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 28 januari 2015 
Verksamhetsberättelse 2014 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Lokala TRÅ i Nacka har fyllt en viktig funktion och det är oroande att den moderatledda 
majoriteten beslutade i sin budget att avskaffa finansieringen och därmed i praktiken helt 
avskaffa de lokala TRÅ. Att jobba med trygghets- och säkerhetsfrågor när berörda invånare 
är en stor styrka som Nacka nu har tappat.” 
 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Folkpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”För att uppnå ett bra resultat med det brottsförebyggande arbetet är det viktigt att det nya 
BRÅ kan bibehålla den samverkan som funnits i de lokala samhället i kommundelarna, 
trots att inte de lokala TRÅ finns kvar. Arbetsformerna måste utvecklas på ett sådant sätt 
att skolor, föreningar, företag, polis, socialtjänst m.fl är delaktiga i den brottsförebyggande 
dialogen.” 
 
- - - - - 
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§ 12 KFKS 2013/137-012 

Tidiga och tydliga insatser för barn och unga 
Slutrapport 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar rapporten till protokollet. 
 

Ärende 
Fyra tillfälliga satsningar för tidiga insatser för barn och unga i behov av stöd genomfördes 
under 2013 och 2014. Satsningarna rörde stimulans för goda exempel och goda idéer, tydlig 
och lättillgänglig information, samlad bild av barn och unga i behov av stöd samt tidiga 
insatser tidigt i livet och avsikten var att satsningen skulle inspirera och stimulera. Det har 
varit flera positiva saker med insatserna. Det har funnits intresse för att lära mer, 
föreläsningarna har varit välbesökta och populära. Det har också upplevts positivt av 
deltagarna att satsningen gällt små barn i förskoleåldern. Dessutom har det upplevts 
positivt att det är en gemensam satsning av kommunen och inte av respektive produktion. 
Även att samarbeta över verksamhetsgränserna i projektgrupperna har upplevts positivt.  
 
Satsningen har gett fokus på en viktig fråga. Även om de av kommunstyrelsen avsatta 
stimulansmedlen inte användes till fullo utan det mesta skedde med interna resurser satte 
det ändå igång ett arbete som annars kanske inte prioriterats.  
 
Det har i vissa delar varit kort om tid att genomföra alla fyra delar av tidiga insatser. 
Arbetet med att ta fram indikatorer för en samlad bild av antalet barn och unga i behov av 
stöd är viktigt men visat sig vara svårt. Det arbetet behöver fördjupas och diskussion kring 
hur detta kan följas upp kontinuerligt behöver fortsatt diskuteras. 
 
Detta var en kortsiktig satsning. För att följa upp och kunna se effekter krävs mer än bara 
tillfällig insatser. Föreläsningarna och de andra insatserna kan vara en start på samverkan. 
Men det krävs mer än så för att det ska bli ett verkligt samarbete mellan olika verksamheter 
exempelvis skola, förskola och socialtjänst. Det behövs långsiktighet och samverkan över 
verksamheter för att få fokus på barnens bästa. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 januari 2015 
Uppföljning av Nackas särskilda satsning på tidiga insatser 2013-2014 
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Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Projektrapporten pekar på brister gällande bland annat kortsiktigheten av insatser. Trots 
dessa brister visar rapporten att det var en bra start. För att nå goda resultat över tiden 
behövs långsiktigt och målmedvetet arbete.” 
 
- - - - - 
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§ 13 KFKS 2015/106-002 

Kommunstyrelsens instruktion och delegationsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till instruktion och delegationsord-
ning. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens instruktion för verksamhetsansvar och delegation av beslutanderätt 
finns samlade i ett gemensamt styrdokument som kallas ”kommunstyrelsens instruktion 
och delegationsordning”. Stadsledningskontoret har gjort en översyn av dokumentet.  
 
Kontoret föreslår justeringar som avser hur tjänstemannaorganisationen är sammansatt. 
Det tydliggörs att direktör kan vara chef även för en tjänsteman med ett tydligt strategiskt 
uppdrag inom direktörens ansvarsområde. En sådan tjänsteman tillhör en enhet men har 
direktören som chef, inte enhetschefen. I övrigt kvarstår att enhetschef inom myndighets- och 
huvudmannaorganisationen respektive rektor/förskolechef och verksamhetschef inom den kom-
munala produktionen av välfärdstjänster har fullt ansvar för inriktning, mål, organisation, 
ekonomi, resultat, personal, arbetsmiljö och utveckling. Stadsledningskontorets funktion 
och direktörernas uppdrag beskrivs på ett tydligare sätt, liksom att alla direktörer tillhör 
stadsledningskontoret. 
 
I delegationsordningen har förändringar gjorts främst inom fastighets- och exploaterings-
områdena. Inom personalområdet har den sedan tidigare beslutade anställningsprövningen 
inom myndighets- och huvudmannaorganisationen förts in så den syns där det står vem 
som får besluta om anställningar. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2015 
Förslag ny instruktion och delegationsordning 
Nu gällande instruktion och delegationsordning 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), att punkt 89-91 
i stadsledningskontorets förslag till instruktion och delegationsordning skulle utgå. 
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Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att arbetsutskottet hade avslagit Sidney Holms ändringsyrkande och 
beslutat i enlighet med Mats Gerdaus bifallsyrkande. 
 
Votering begärdes och verkställdes. 
 
Följande röstade för Mats Gerdaus bifallsyrkande. 
 
Mats Gerdau (M), Monica Brohede Tellström (FP), Tobias Nässén (M), Hans Peters (C), 
Jan-Eric Jansson (KD) 
 
Följande röstade för Sidney Holms ändringsyrkande. 
 
Sidney Holm (MP), Khashayar Farmanbar (S), Maria Lähetkangas (S) 
 
Med fem röster för Mats Gerdaus bifallsyrkande och tre röster för Sidney Holms 
ändringsyrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats Gerdaus yrkande om bifall 
till stadsledningskontorets förslag. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Delegationsordningens §89-91 bör utgå. Det bör vara självklart att frågor om nedläggning 
av kommunal verksamhet liksom mål och inriktning för den ska tas i Kommunstyrelsen 
och inte dess utskott.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för miljöpartiet de grönas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Kommunens revisorer anser att det strider mot kommunallagen när kommunstyrelsen 
delegerar ärenden som avser verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller kvalitet. 
Miljöpartiet instämmer i revisorernas kritik och menar att kommunallagens § 34 är väldigt 
tydlig på den här punkten 
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”34 § I följande slag av ärenden får beslutanderätten inte delegeras:  
1. ärenden som avser verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller kvalitet,” 
Punkterna 89-91 i stadsledningskontorets förslag till instruktion och delegationsordning 
bryter mot kommunallagen. Denna typ av beslut ska inte delegeras till ett utskott utan 
fattas av kommunstyrelsen.” 
 
- - - - - 
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§ 14 KFKS 2012/577-001 

Nacka kommuns tjänstemannaorganisation 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och överlämnar 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse till nämnderna för kännedom. 

Ärende 
Hur kommuner organiserar sina tjänstemannaorganisationer ser idag ut på många olika sätt. 
Nacka kommun har sedan 2003 en organisation där tjänstemannaorganisationen är indelad 
i en del som kallas myndighets- och huvudmannaorganisation och en del som ansvarar för 
produktion av välfärdstjänster. De är organiserade på olika sätt beroende på att de har olika 
uppdrag. I detta ärende beskriver stadsledningskontoret vad respektive del har för funktion 
och hur de är organiserade.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 februari 2015 
Organisationsskiss kopplingen myndighets- och huvudmannaenheter och nämnder 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
  



 
31 (55) 

 17 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 15 KFKS 2012/577-001 

Processtyrning av Nacka kommuns verksamhet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen definierar processer enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 
februari 2015. Tjänsteskrivelsen överlämnas till nämnderna för kännedom. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att utarbeta en beskrivning av 
innehållet i processerna, som ska anmälas till kommunstyrelsen senast vid dess 
sammanträde den 16 juni 2015. 
 

Ärende 
År 2003 beslutade kommunfullmäktige att kommunen ska tillämpa en modell för styrning 
och ledning som kallas processtyrning. Processtyrning är ett sätt att se på en verksamhet 
som en kedja av aktiviteter, som ska fungera på bästa möjliga sätt. Processtyrningen har 
utvecklats oavbrutet sedan 2003. Det finns nu ett behov att uppdatera organisationens 
kunskap om vad processtyrning innebär och att definiera de styr-, huvud- och stödprocesser 
som ger dem som bor och verkar i Nacka bästa möjliga kommunala verksamhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 februari 2015 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag med tillägget att 
kommunens processtyrning ska kompletteras med en huvudprocess som kan arbeta över 
befintliga processrör för att ta tillvara medborgarintresset. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande. 
 

Beslutsgång 
Med bifall till Mats Gerdaus yrkande avslog arbetsutskottet Khashayar Farmanbars 
tilläggsyrkande. 
 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Nacka kommuns processtyrningsmodell som enbart verkar i separata rör motverkar 
innovation, kreativitet och effektiv problemlösning. Vi noterar att det saknas strukturer för 
att hantera, koordinera och problemlösa i frågor som rör fler än en process.  Med stor 
sannolikhet minskas chansen att hitta pragmatiska och nytänkande lösningar, minska 
kunskapsöverföringen mellan tjänstemän och "best practice" går förlorad när det saknas 
strukturer, mötesplatser och forum. Vi saknar processen som blickar framåt och följer 
medborgaren över tid genom flera processer, håller ihop medborgarresan och innovativt 
löser nackas unika utmaningar.” 
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2013/191-040 

Ägardirektiv Nacka Energi AB 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar föreslaget ägardirektiv för Nacka 
Energi AB. 
 

Ärende 
Som ägare är det viktigt att tydligt klargöra vad man vill med bolaget och vilken nytta 
bolaget förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Ägardirektiv är ett av 
kommunens redskap för att styra sina aktiebolag. Det föreslagna ägardirektivet utgår från 
hur de kommunala aktiebolagen ska bidra till kommunens vision om öppenhet och 
mångfald.  
 
Kommunfullmäktige fastställde på sitt sammanträde den 2 februari 2015 ägardirektiv för 
Nysätra Fastighets AB och Nacka Stadshus AB. Ägardirektivet för Nacka Energi AB 
återremitterades av kommunfullmäktige med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen 
om minoritetsskydd. Återremissen avsåg att arbeta in direktiv om hållbarhet och att ändra 
kommunstyrelsens förslag så att beslut om utdelning och/eller koncernbidrag fattas enbart 
i samband med budget för det kommande året.  
 
Stadsledningskontorets förslag innehåller inte någon justering av ägardirektivet enligt 
återremissen. Ägardirektivet innehåller krav på Nacka Energi AB om att bolaget ska 
bedriva en effektiv verksamhet som är energisnål. Hur verksamheten i praktiken ska 
bedrivas för att nå kravet i ägardirektivet är ledningens och styrelsens ansvar att planera och 
genomföra.  
 
Beslut om utdelning och/eller koncernbidrag ska alltid fattas av kommunfullmäktige. 
Kommunfullmäktiges möjlighet att besluta om utdelning och/eller koncernbidrag i 
samband med fastställande av årsbokslutet ger fullmäktige en ökad flexibilitet i styrningen 
av bolaget. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 februari 2015 
Föreslaget Ägardirektiv Nacka Energi AB 
Beslutade Ägardirektiv Nacka Energi AB 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att belysa frågan om 
medborgarnas energieffektivitet. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars återremissyrkande 
 

Beslutsgång 
Med bifall till Mats Gerdaus yrkande avslog arbetsutskottet Khashayar Farmanbars yrkande 
om återremiss. 
 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet vidhåller skälen till återremissen och vill att de ska inarbetas i 
ägardirektivet.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Frågorna som påpekades i återremissen berörs inte i svaret på återremissen. Att Nacka 
energis interna verksamhet ska vara energieffektiv är vi överens om, men vi vill ge direktiv 
till Nacka energi att verka för att fler Nackabor får det enklare och uppmuntras att vara 
energieffektiva och sett till Nacka energis verksamhetsområde blir mer klimatsmarta. Den 
frågan varken berörs eller verkar ha utretts. Därutöver anser vi det vara fel att inte ge 
bolaget goda förutsättningar till långsiktig ekonomisk planering genom att kunna ändra 
avkastningskravet vid flera tillfällen under verksamhetsåret.” 
 
- - - - - 
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§ 17 KFKS 2013/191-040 

Justerade bolagsordningar för de helägda dotterbolagen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer justerade bolagsordningar för 
Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra 
Fastighets AB. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige utser årligen lekmannarevisorer till de aktiebolag som Nacka kommun 
äger 100% i. Hur många lekmannarevisorer som ska väljas till respektive aktiebolag styrs av 
bolagsordningen. Stadsledningskontorets förslag innebär att kommunfullmäktige kan utse 
samma antal lekmannarevisorer till bolagen som det antal revisorer som utses till den övriga 
kommunala verksamheten.  
 
De bolag som är helägda av Nacka kommun är Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
inklusive dotterbolaget Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 februari 2015 
Justerad bolagsordning för Nacka Stadshus AB 
Justerad bolagsordning för Nacka Energi AB 
Justerad bolagsordning för Nacka Energi Försäljnings AB 
Justerad bolagsordning för Nysätra Fastighets AB 
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till stadsledningskontoret förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 18 KFKS 2014/898-003 

Avfallsföreskrifter 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta föreslagna avfallsföreskrifter för 
Nacka kommun enligt bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Avfallsföreskrifterna utgör tillsammans med avfallsplanen Nackas renhållningsordning och 
innehåller detaljerade regler för avfallshanteringen i Nacka. Gällande föreskrifter saknar 
regler kring utsortering av matavfall och är generellt i behov av en uppdatering, både 
innehålls- och layoutmässigt. Tekniska nämnden antog föreslagna föreskrifter den 18 
november 2014. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 februari 2015 
Protokollsutdrag tekniska nämnden den 18 november 2014 
Avfallsföreskrifter i Nacka kommun 
Remissvar, Fastighetsägarna Stockholm 
Remissvar, Nackas miljövårdsråd 
Remissvar, miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i tekniska nämnden den 18 november 2014 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att anta nya avfallsföreskrifter för Nacka 
kommun enligt bilaga 4 i VA- och avfallsenhetens tjänsteskrivelse. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
  



 
37 (55) 

 17 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 KFKS 2014/915-379 

Klimatsmartenergi genom solceller 
Motion den 27 oktober 2014 av Mattias Qvarsell, Helena Westerling (S). 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera följande. Nacka kommun har idag 
en strategisk långsiktighet i miljö- och klimatarbetet. Det pågår ett arbete för att ta fram 
hållbara lösningar och åtgärder som uppfyller de beslutade miljö- och klimatmålen och 
fullmäktige har beslutat inrätta en miljömålskommitté inom kommunstyrelsens 
ansvarsområde. Det finns således en grund för hur kommunen aktivt ska arbeta framöver 
och vilka insatser och/eller underlag som behöver tas fram. Det är därför inte aktuellt att i 
dagsläget ta fram ett särskilt beslutsunderlag för Nacka kommun att bli självförsörjande på 
förnybar energi. Motionen medför ingen ytterligare åtgärd. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att ett beslutsunderlag för Nacka kommun ska tas fram avseende att 
bli självförsörjande på förnybar energi. Vidare menar de att de förmodade ekonomiska 
överskottet används för att stödja omställning till en klimatsmart elanvändning. 
 
Kommunen arbetar idag med att få fram hållbara lösningar och åtgärder som är förenliga 
med de uppsatta miljö- och klimatmålen. Formandet av en miljömålskommitté inom 
kommunstyrelsens ansvarsområde samt beslutet då och då om framtagandet av 
handlingsprogram för åtgärder inom miljö-och klimatarbetet visar på en strategisk 
långsiktighet. Detta bör vara vägledande för hur kommunen aktivt ska arbeta framöver och 
vilka insatser och/eller underlag som behöver tas fram. Därmed bedöms det inte aktuellt 
att i dagsläget ta fram beslutsunderlag för Nacka kommun att bli självförsörjande på 
förnybar energi. 
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 januari 2015 
Motion 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) bifall till 
motionens förslag. 
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Hans Peters (C) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag med justeringen att sista 
meningen under rubriken Beslut ska ändras från ”Förslagen i motionen avslås” till 
”Motionen medför ingen ytterligare åtgärd”. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Hans Peters yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar  
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet de grönas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Tjänstemannaskrivelsen uppger att kommunens lokaenhet redan idag arbetar med att 
utveckla möjligheter att använda solceller. ”Vid nybyggnation utgör alltid solceller en del av 
utvärderingen i val av uppvärmningssätt”. Miljöpartiet vill att man utöver solvärme också alltid 
utvärderar solcellsel.  
Lokalenheten uppger att lönsamheten är låg och att återbetalningstiden tiden vid 
installation av solceller är lång. Här beror det helt på hur man räknar och enligt 
kommunens egen energieffektiviseringsstrategi ska alltid en livscykelanalys tas fram. Där 
ska man jämföra den initiala investeringen med de minskade driftskostnaderna under 
byggnadens livslängd. Redan här blir de flesta solcellselanläggningarna lönsamma utan att 
räkna in några samhällsvinster.  
Sedan kan man fråga sig hur den styrande majoriteten ser på miljöarbete, måste det alltid gå 
med ekonomisk vinst? Hur värderar de en bättre miljö för våra barn och barnbarn?” 
 
- - - - - 
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§ 20 KFKS 2014/697-622 

Pedagogiska måltider i förskolan och förskolan  
Motion den 14 juni 2014 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det införs pedagogiska måltider i 
förskolan och skolan upp till årskurs sex och att det tas fram mål och riktlinjer för de 
pedagogiska måltiderna. Kommunen kan inte ålägga de fristående huvudmännen att 
bedriva en verksamhet med pedagogiska måltider. För de kommunala skolorna och 
förskolorna ingår det i rektors/förskolechefs ansvar att avgöra om pedagogiska måltider 
ska vara ett inslag i deras verksamheter. 
 

Ärende 
Motionären vill att det ska införas pedagogiska måltider i förskolan och skolan till och med 
årskurs sex och att det ska tas fram riktlinjer för dessa. Detta är dock en fråga som de 
fristående huvudmännen äger själva och inom de kommunala skolorna och förskolorna bör 
det vara rektors/förskolechefs sak att avgöra hur verksamheten ska bedrivas för att uppnå 
målen, inklusive att ha eller inte ha pedagogiska måltider. Förslaget är därför att förslagen i 
motionen avslås. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 24 september 2014 
Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunfullmäktige att anse motionen besvarad och 
därmed lämnas utan åtgärd med hänvisning till att pedagogiska måltider redan i dag är ett 
uppdrag inom förskolan och skolan. Ansvaret för att detta efterlevs åligger varje 
huvudman, och som en del av den pedagogiska verksamheten ingår de pedagogiska 
måltiderna i utbildningsnämndens uppföljning och utvärdering. 

 
Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2015 
Utbildningsnämndens förslag till beslut 
Motion 
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Yrkanden 
Sidney Holm yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar bifall till motionens 
förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar  
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiet de grönas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Det är svårt att lära gamla hundar sitta. Måltiden är en väldigt central del i vårt liv och ”du 
blir vad du äter”. När ett beteende med dåliga vanor väl har grundlagts är det väldigt svårt 
att förändra. Dåliga vanor påverkar utöver vår hälsa och samhällsekonomin också hela 
planetens ekosystem negativt. Kommunen har ett strategiskt mål om att minska vår globala 
klimatpåverkan genom att sänka både de direkta och indirekta utsläppen av växthusgaser 
och här har kommunledningen ett stort ansvar för att förebygga skadliga vanor.” 
 
- - - - - 
  



 
41 (55) 

 17 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 21 KFKS 2013/826-006 

Ekologiskt, rättvisemärkt och vegetariska alternativ vid 
kommunens sammankomster 
Motion den 16 december 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att förtäring vid kommunens sammankomster 
som utgångspunkt ska vara vegetarisk. När det gäller att ställa krav på rättvisemärkning av 
det som serveras vd sammankomsterna får kommunstyrelsen ta ställning vid kommande 
upphandling om det är ett krav som bör ställas. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att mat som erbjuds vid större kommunala sammankomster ska ha 
vegetarisk mat som huvudalternativ och att sådant som serveras vid sammanträden ska vara 
rättvisemärkt och ekologiskt. 
 
Erfarenheten visar att flertalet personer som deltar vid kommunala sammankomster vill ha 
förtäring som innefattar produkter av kött, fisk eller fågel. Det är inte rimligt att införa en 
administration där huvudregeln ska utgöra undantag. När det gäller rättvisemärkning av 
sammanträdesförtäring har något sådant krav inte ställts i upphandlingen av den som driver 
restaurangen i Nacka stadshus och som är den som levererar förtäringen. Det är en fråga 
för kommunstyrelsen att vid nästa upphandling överväga om ett sådant krav bör ställas. 
Den av kommunstyrelsen antagna policyn för upphandling och inköp anger att 
kommunens upphandling ska ske på ett sätt som stödjer en hållbar. samhällsutveckling. 
Vidare ska upphandlingen verka för en god livsmiljö och god etik.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2015 
Motion 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionens förslag. 
 



 
42 (55) 

 17 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionens första att-sats men inte till motionens andra 
att-sats.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars och Sidney Holms båda yrkanden beslutade 
arbetsutskottet i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 22 KFKS 2014/601-009 

Förebygga mutor och korruption 
Motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen om att ta fram en antikorruptions- och 
mutbrottspolicy. En policy anger ett förhållningssätt där Nacka kommun som organisation 
tar ställning i en viss fråga. Att uttala att medarbetare och förtroendevalda inte ska begå 
brott i sitt uppdrag är inte ett verkningsfullt sätt att arbeta mot oegentliga beteenden. 
Kommunen kan inte heller i en policy definiera godtagbara respektive icke godtagbara 
beteenden. Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att säkerställa att det ständigt pågår ett 
systematiskt arbete på flera plan för att förebygga och förhindra mutor och korruption och 
kommunfullmäktige noterar redovisningen av det arbetet. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att kommunen ska utarbeta en riskbaserad antikorruptions- och 
mutbrottspolicy, så att kommunen ligger i frontlinjen när det gäller kampen mot 
korruption. 
 
Kommunen bedriver ett riskbaserat arbete mot mutor och korruption på flera plan, som 
handlar om etik., moral och kunskap. Både medarbetare och förtroendevalda ska förstå sin 
funktion och sina uppdrag. Som arbetsgivare ska kommunen arbeta för att medarbetarna 
har rätt fokus i sina uppdrag och som organisation ska kommunen ha ett systematiskt 
arbete för att förebygga och förhindra oegentliga beteenden. Det omfattar bland annat att 
hålla frågan levande genom utbildning och tillgång till kunskap, en öppen och transparent 
upphandling, avtalstrohet och system som försvårar oegentliga transaktioner. För de 
politiska partierna är det en viktig fråga att säkerställa vad som driver dem som anmäler sitt 
intresse för förtroendeuppdrag i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2014 
Motion 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionens förslag. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 23 KFKS 2014-599-020 

Yttrande-, meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy i 
kommunen 
Motion den 16 juni 2014 av Mattias Qvarsell och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att det ska tas fram en yttrande-, 
meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy för att reda ut förhållandena mellan sekretess och 
meddelarfrihet. 
 

Ärende 
Motionärerna vill att det ska tas fram en yttrande-, meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy 
för att reda ut förhållandena mellan sekretess och meddelarfrihet. 
 
Meddelarfrihet, efterforskningsförbud och yttrandefrihet föreligger i Nacka kommun 
genom grundlag. Styrdokumentet ”policy” är ett nedskrivet uttryck som är avsett att defini-
era ett förhållningssätt i en fråga som är en kommunal angelägenhet. Det finns inte något 
utrymme för kommunen att definiera om meddelarfrihet, efterforskningsförbud eller ytt-
randefrihet utöver vad som redan gäller enligt grundlagens bestämmer. Enligt stadsled-
ningskontoret tillför det inte något värde till styrningen av kommunen att i en policy tala 
om att förtroendevalda och medarbetare att lagen gäller. Stadsledningskontoret avstyrker 
därför att det tas fram en yttrande-, meddelarfrihets- och visselblåsarpolicy som ska 
förklara skillnaden mellan sekretess och meddelarfrihet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 januari 2015 
Motion 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 24 KFKS 2014/89-315 

Parkeringsplatser vid Tallbacken och Sickla strand 
Motion den 3 februari 2014 av Tuija Meisaari Polsa och Kaj Nyman (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att garanterade parkeringsplatser för 
boende bara kan skapas på tomtmark. Parkeringsplatserna vid Sickla strand och Tallbacken 
ligger på allmän platsmark och kan inte överlåtas till de boende i området, eftersom 
anläggningar på allmän plats alltid ska vara tillgängliga för allmänheten. Förslagen i 
motionen avslås därför. 
 

Ärende 
Socialdemokraterna Tuija Meisaari-Polsa och Kaj Nyman föreslår att kommunen utreder 
möjligheterna att ha boendeparkeringar inom området Sickla strand och Tallbacken.  
 
En egen plats för boende kan bara tillskapas på tomtmark. Inom Sickla strand och 
Tallbacken är alla parkeringsplatser belägna på allmän platsmark i form av kommunens 
gatumark. Sådan mark kan inte reserveras för boende. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i tekniska nämnden den 20 maj 2014 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen är besvarad i och 
med att nya parkeringstal föreslås och att parkeringsavgifter är planerade att införas under 
2015. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 februari 2015 
Protokollsutdrag från tekniska nämnden den 20 maj 2014 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 25 KFKS 2014/979-008 

IT-kunskap för alla äldre 
Politikerinitiativ den 17 november 2014 Mats Gerdau (M)  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att i samverkan med SeniorNet genomföra ett pilotprojekt med 
IT-utbildning. Projektet ska genomföras under våren 2015 och vara slutfört senast 31 
oktober 2015. Projektet finansieras md maximalt 75 000 kronor, inom kommunstyrelsens 
internbudget. 
 
Utformning av uppdraget, rollfördelning, kommunikation med mera ska tas fram i 
samspråk mellan sociala kvalitetsenheten och SeniorNet. Kommunstyrelsen bemyndigar 
kommunstyrelsens arbetsutskott att fatta formellt beslut om att starta projektet. 
 
Pilotprojektet ska ha följande inriktning. 

- Den ska genomföras där det bor äldre som idag är svåra att motivera till att delta i 
utbildning.  

- Utbildningarna sker lokalt med fokus på att det ska vara enkelt för äldre att ta sig 
till lokalen. 

- Utbildningen ska vara fokuserade på vardagskunskap inom IT. 
- Uppdraget omfattar såväl utbildning som support och uppföljning.  
- Utbildningsgrupperna bör inte vara större än 10 personer och piloten ska omfatta 

minst 3 sådana grupper.  
- Pilotprojektet bör vara genomfört innan 1 juli och uppföljning genomförd av 

sociala kvalitetsenheten sista augusti. 
 

Ärende 
I ett politikerinitiativ finns förslag att alla pensionärer, till låg kostnad, ska kunna få en 
grundutbildning i internet så att man klarar internetbank, maila och lär sig grunderna i hur 
sociala medier fungerar och vad de kan användas till. Idag finns motsvarande utbildningar 
för äldre i SeniorNets regi.  
 
Pensionärsföreningarna bedömer att det finns behov av IT utbildning för äldre. Några 
utmaningar är kommunikation, att behoven av utbildning är på olika nivå och att hitta 
lämpliga utbildare. SeniorNet är en ideell verksamhet som inte kan ha utbildningar i en 
större omfattning än vad de har idag. Det krävs annan organisation för att genomföra en 
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större utbildningssatsning samtidigt är det viktigt att få tillgång till SeniorNets kompetens 
och erfarenhet.  
 
Förslaget är att under våren genomföra ett pilotförsök. SeniorNet får uppdrag att 
projektleda men att utförarorganisationen blir något studieförbund. Sociala kvalitetsenheten 
får uppdrag att tillsammans med SeniorNet formulera uppdraget inför beslut av 
kommunstyrelsens arbetsutskott om att genomförande av piloten. Efter pilotförsöket gör 
sociala kvalitetsenheten en utvärdering som underlag för beslut i kommunstyrelsen om 
fortsättning. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 februari 2015 
Politikerinitiativ 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 26 KFKS 2014/1004-799 

Social verksamhet vid Nackas återvinningscentraler 
Remiss av motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Gunnel Nyman  
Gräff (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till arbets- och företagsnämnden 
och natur- och trafiknämnden för utredning och förslag till beslut senast den 12 maj 2015. 
 

Ärende 
Lena Rönnerstam (S) och Gunnel Nyman Gräff (S) lämnade vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 24 november 2014 en motion med förslag om att i Nacka införa 
återbruk vid den framtida kretsloppsanläggningen inom Kil Företagsområde som Nacka 
kommun driver tillsammans med Värmdö Kommun samt vid Österviks ÅVC som nu är 
under utbyggnad. Här kommer att finnas utrymme för en social verksamhet för att öka på 
återvinningen, skapa en stimulerande och spännande arbetsplats inom daglig verksamhet 
och bidra till ett mer ekologiskt tänkande. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 2 februari 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 27 KFKS 2014/1003-315 

Beläggning av betongarmerat gräs på parkeringsplatser 
Remiss av motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam (S) och Khashayar 
Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till natur- och trafiknämnden för 
utredning och förslag till beslut senast den 12 maj 2015. 
 

Ärende 
Lena Rönnerstam (S) och Khashayar Farmanbar (S) lämnade vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 24 november 2014 en motion med förslag om att man i samband med 
förtätningsarbetet i Nacka ska medverka till en grönare stadsbild genom att använda 
betongarmerat gräs på ytor man vill ha starka och farbara, som t ex parkeringsplatser, men 
som ändå förblir gröna. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 4 februari 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 28 KFKS 2014/1005-808 

Förebyggande arbete och tidiga insatser för unga 
Remiss av motion den 24 november 2014 av Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till socialnämnden och 
fritidsnämnden för utredning och förslag till beslut senast den 12 maj 2015. 
 

Ärende 
Bosse Ståldal (NL) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 24 november 2014 
en motion med förslag om att arbeta förebyggande med tidiga insatser hos unga genom att 
kommunen 

 utreder behoven av tidiga insatser för utsatta barn och ungdomar och möjliga 
vinster med ett förebyggande arbete  

 bygger upp en pool av investerare, en social investeringsfond, i samarbete med de 
övriga som ”tjänar på” det sådant arbete t.ex. landsting, arbetsförmedling, 
försäkringsbolag och fastighetsbolag. Kommunen måste självklart stå för en 
huvuddel av kostnaderna. 

 upprättar en långsiktig strategi och handlingsplan för det förebyggande arbetet i 
samarbete med lokala aktörer 

inför ett styrsystem som belönar långsiktig effektivitet, bryter med stuprörstänkande och 
inför en organisatorisk helhetssyn där alla bidrar med ansvar och kostnader. Lokalt handlar 
det om nära samverkan mellan t.ex. socialsekreterare, poliser, pedagoger, fritids- och 
föreningsledare, diakoner och inte minst föräldrar och deras barn 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 4 februari 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 29 KFKS 2015/89-219 

Fler förskoleavdelningar på samma yta 
Remiss av motion den 2 februari 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till planenheten för utredning och 
förslag till beslut senast den 12 maj 2015. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 2 februari 2015 en 
motion med förslag om att kommunstyrelsen ska ta fram detaljplaneförändringar som 
tillåter att alla befintliga förskolor när/ om behov uppstår kan byggas om till två plan. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 4 februari 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 30 KFKS 2015/90-339 

Stadsodling för integration och sociala möten 
Remiss av motion den 2 februari 2015 av Sidney Holm (MP) och Louise Ollivier (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till natur- och trafiknämnden, 
socialnämnden, arbets- och företagsnämnden och mångfalds kommittén för utredning och 
förslag till beslut senast den 12 maj 2015. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) och Louise Ollivier (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 2 februari 2015 en motion med förslag om att Nacka kommun ska 
initiera och hjälpa till att organisera ett stadsodlingsprojekt med syfte att integrera 
människor från olika länder i samhällsgemenskapen.  
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 4 februari 2015 
Motion 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till juridik- och kanslienhetens förslag med tillägget att 
motionen även ska överlämnas till mångfalds kommittén för utredning och förslag till 
beslut senast den 12 maj 2015. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 31  

Övriga frågor 

Upphandling av husbank 
Jonatan Larsen (S) medverkar inte vid denna punkt på grund av jäv. 
 
Ekonomidirektör Eva Olin informerade om den pågående upphandlingen av husbank för 
kommunen. Beslutsunderlaget är sekretessbelagt och kommer upp på kommunstyrelsens 
sammanträde 2 mars 2015. Handlingar till kommunstyrelsens ledamöter och ersättare finns 
att hämta på juridik- och kanslienheten från kl 09.00 samma dag. 
 
- - - - - 
 
 
 
 


